
Concept verslag PRT d.d. 11 januari 2024 

Aanwezige leden: de heren Polman (voorzitter), Van der Velde (Provincie), Weststrate (Borsele), 

Louws (Middelburg), Both (Reimerswaal), Van Merrienboer (Terneuzen), Jansen op de Haar 

(Kapelle), Bertijn (Vlissingen) en Kapteijns (COA) en de dames Veldhuizen (Goes), Jense- Van Haarst 

(Hulst), Meeuwisse (Noord-Beveland), Van Oostenbrugge (Sluis), Vermue (namens VZG), Sijbers 

(Tholen), Hermans (Veere) en Van Veldhoven (min VenJ). 

Afwezig wegens vakantie: Schouwen-Duiveland 

Ambtelijke ondersteuning: de heren Bakker, Van Terheijden, Olivier en Vullings en mevrouw De 

Jonge. 

 

1. Opening, agenda, mededelingen en verslag 

- Woord vooraf door de voorzitter: de druk op het aanmeldcentrum in Ter Apel is zeer hoog. 

Om ervoor te zorgen dat het aantal mensen in Ter Apel onder de 2.000 blijft, moeten er ook 

op de korte termijn aanvullende plaatsen in het land worden gerealiseerd. Een aantal 

Zeeuwse gemeenten doet al het nodige. Hiervoor is veel respect en waardering. De 

voorzitter roept de gemeenten op om nogmaals te kijken wat er mogelijk is. Ook de 

gemeenten waar het draagvlak voor asielopvang mogelijk een probleem is. We kunnen 

elkaar hierbij helpen. 

- De agenda en het verslag van de vorige vergadering zijn vastgesteld. 

- PRT is akkoord om twee keer per jaar de colleges op een eenduidige wijze te informeren 

over asielzaken. Actie kerngroep. 

- De bijeenkomst om van elkaar te leren wordt ambtelijk voorbereid. Het voorstel is om de 

bijeenkomst te koppelen aan een bestaande bestuurlijke bijeenkomst zoals de PRT of een 

OZO themavergadering. Hiermee wordt ingestemd. Actie kerngroep. 

- N.a.v. het punt ‘Mediastrategie’ beslist de PRT om voortaan ambtelijk een communicatie 

adviseur te laten aansluiten bij de PRT vergaderingen. 

- De stand van zaken m.b.t. de gesprekken met het rijk over de rijksbijdrage aan de Zeeuwse 

afspraken asielketen is gedeeld. Het vervolgoverleg is 24 januari a.s. (secretaris: inmiddels is 

dit overleg verplaatst naar 27 maart 2024).  

 

 

2. Inkomende en uitgaande stukken 

a. Inkomende brief aan medeoverheden met capaciteitsbehoefte asiel en taakstelling 

2024-I d.d. 10 november 2023 

b. Uitgaande brief aan staatssecretaris Van der Maat inzake ontwikkelingen 

opvanglocaties d.d. 17 november 2023 

c. Inkomende brief minister De Jonge en staatssecretaris Van der Burg inzake 

uitplaatsing gekoppelde statushouders 

 

d. Inkomende brief aan voorzitters veiligheidsregio’s inzake versnellen realiseren 

opvang ontheemden uit Oekraïne d.d. 20 oktober 2023 

 

- De in- en uitgaande stukken worden voor kennisgeving aangenomen en waar van toepassing 

inhoudelijk besproken bij de betreffende agendapunten. 

 

3. Zeeuwse opvang 



a. Per 1 januari 2024 

b. Per 1 januari 2025 

c. Duurzame opvang vanaf medio 2026 

d. Opvang Oekraïense ontheemden 

- De Zeeuwse gemeenten hebben aan de opgave voor 1 januari 2024 voldaan en hebben 

daarnaast nog aanvullende opvang geregeld. I.v.m. de aanhoudende druk op de asielopvang, 

worden de gemeenten, vooral ook de gemeenten waar op dit moment nog geen 

asielzoekers worden opgevangen, opgeroepen te blijven zoeken naar aanvullende 

opvangmogelijkheden. 

- De PRT constateert dat om de opgave voor 1 januari 2025 te halen er nieuwe opvanglocaties 

in Zeeland moeten worden geopend. Het is belangrijk dat bestaande locaties zo mogelijk 

worden verlengd en dat de leads die er zijn ook op korte termijn worden gerealiseerd. 

Echter dit zal niet voldoende zijn om aan de opgave van 1.981 asielzoekers te voldoen. De 

gemeenten worden opgeroepen met elkaar na te gaan wat de mogelijkheden zijn om 

aanvullende locaties te realiseren. 

- Gemeenten helpen elkaar en leren van elkaar. De voorzitter roept gemeenten op die nog 

aarzelen ook stappen te zetten richting opvang van asielzoekers. Wanneer er daarbij 

hindernissen zijn vraagt de voorzitter dit ook te melden zodat gezamenlijk naar oplossingen 

kan worden gezocht. 

- De stand van zaken ten aanzien van de opvang van Oekraïense ontheemden wordt voor 

kennisgeving aangenomen. De hoeveelheid beschikbare bedden groeit in Zeeland langzaam 

maar zeker. Er ligt nog wel een flinke inspanningsverplichting op dit terrein. 

 

4. Bestuurlijk afsprakenkader OEK en bijbehorende machtiging 

 

- De gemeenten worden geïnformeerd over het bestuurlijk afsprakenkader OEK en de 

benodigde machtiging om als samenwerkingsverband de gemaakte meerkosten te kunnen 

declareren. De PRT neemt kennis van de stukken en van het feit dat voor het declareren van 

de meerkosten een machtiging aan alle colleges wordt voorgelegd zodat de gemeente 

Terneuzen namens het samenwerkingsverband de gemaakte meerkosten kan declareren.  

 

5. Stand van zaken huisvesting statushouders  

a. Realisatie 2023-II en taakstelling 2024-I 

b. Realisatie huisvesting voor AMV  

 

- De problemen ten aanzien van het aantal koppelingen, de snelheid waarmee nareizigers 

naar de gemeente komen en het gebruik van de HAR regeling, bemoeilijken het proces van 

huisvesting van statushouders. De gedeputeerde wil op korte termijn over deze punten in 

gesprek met COA om gezamenlijk te zoeken naar oplossingen. (secretaris: dit overleg vindt 

plaats op 24 januari 2024). 

- De verschillen die altijd zitten tussen de cijfers van COA en van de gemeenten als het gaat 

om huisvesting van statushouders, storen de gemeenten. Omdat de pers altijd uitgaat van 

de cijfers van COA, behoeven artikelen vaak nuancering die niet wordt gegeven. Hierdoor is 

het beeld dat wordt geschapen vaak negatiever dan de werkelijkheid. De gedeputeerde 

neemt dit punt mee in het hierboven genoemde gesprek met COA. 

- De PRT wordt over de uitkomsten van het gesprek geïnformeerd. 

 



6. Onderwijs in relatie tot de komst van extra AMV 

 

- Het ISK onderwijs in Zeeland staat onder druk wat betreft de capaciteit. Zeker door de komst 

van 100 AMV-ers in Goes en op termijn de komst van nog eens een AMV locatie in Veere 

wordt de druk op ISK Walcheren steeds groter. Ambtelijk was er al overleg over een lange 

termijn visie voor het nieuwkomersonderwijs. Nu wordt er ook gekeken naar het acute 

probleem op de korte termijn. 

- Goes gaat in overleg met ISK Middelburg en het VO in Goes over een oplossing voor de korte 

termijn. Er wordt verder gewerkt aan een langere termijn visie voor alle Zeeuwse 

gemeenten.  

- COA biedt taallessen aan op de betreffende locatie maar dit is niet een volledig 

onderwijsprogramma waarop de jongeren recht hebben. Ter compensatie zet COA in op 

extra dagbestedingsactiviteiten. 

 

 

7. W.v.t.t.k. 

- In de komende vergadering van de Tijdelijke commissie asiel en migratie (TCAM) van VNG op 

19 januari a.s. zal aandacht zijn voor vluchtelingen uit Oekraïne. Er moeten plannen worden 

gemaakt voor wanneer de opvang naar meer structurele huisvesting gaat. Ook volgt de 

uitspraak van de RvS ten aanzien van derdelanders. Deze wordt ook in de komende 

vergadering van TCAM besproken. De PRT vraagt aan het ministerie een eenduidige aanpak 

en een heldere communicatie ten aanzien hiervan. 

- Vanuit de PRT wordt gevraagd of het mogelijk is asielzoekers sneller in te schijven in de GBA 

zodat ze ook eerder de mogelijkheid krijgen om te werken. Nu volgt deze inschrijving na het 

tweede interview met de IND. Ambtelijk gaat men na of een versnelling van dit proces 

opportuun en mogelijk is. 

- De voorzitter VZG en woordvoerder namens de Zeeuwse gemeente concludeert dat er n.a.v. 

deze vergadering geen punten zijn die actief moeten worden gecommuniceerd. 

 

 


